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Protokół nr XXV/2020 

z XXV Sesji Rady Miejskiej w Sycowie 

z dniu 24 września 2020 r. 

Urząd Miasta i Gminy Syców, ul. Mickiewicza 1, sala 57 

godz. 15:00 do godz. 16:30 
 

Ad 1) Otwarcie Sesji  
Jarosław Walczak - Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Sycowie 

Otworzył XXV Sesję Rady Miejskiej w Sycowie słowami: „Otwieram XXV Sesję Rady 

Miejskiej w Sycowie”.  

Powitał wszystkich radnych zgromadzonych na dzisiejszej sesji.  

 

Ad 2) Stwierdzenie quorum. 
Jarosław Walczak – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Sycowie  

Zgodnie z listą obecności aktualnie w obradach uczestniczy 13 radnych, co wobec 

ustawowego składu Rady stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 

decyzji. 

 

Nieobecni: 

1. Radny Mieczysław Troska (nieobecność usprawiedliwiona) 

2. Radny Robert Dziergwa (nieobecność usprawiedliwiona) 

(sprawdzenie obecności imienne stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu) 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

1. Dariusz Maniak – Burmistrz Miasta i Gminy Syców 

2. Artur Drzyzga – Wiceburmistrz Miasta i Gminy Syców 

3. Bogumiła Solecka – Skarbnik Miasta i Gminy Syców  

4. Piotr Kwaśny – Sekretarz MiG Syców 

5. Naczelnicy i Kierownicy Wydziałów Urzędu Miasta i Gminy Syców 

6. Kierownicy Jednostek Organizacyjnych Gminy 

 (załącznik nr 2) 

 

 

Ad 3) Przyjęcie porządku obrad. 
Jarosław Walczak – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Sycowie 

Odczytał poniższy porządek obrad.  

1. Otwarcie Sesji. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XXIV sesji Rady Miejskiej w Sycowie z dnia 20 sierpnia 2020 r. 

5. Informacja Burmistrza Miasta i Gminy Syców o pracach podejmowanych w okresie  

od 18 sierpnia 2020 r. do 21 września 2020 r. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Sycowie o pracach podejmowanych  

w okresie od 18 sierpnia 2020 r. do 21 września 2020 r. 

7. Informacja o rynku pracy na terenie powiatu oleśnickiego ze szczególnym 

uwzględnieniem Miasta i Gminy Syców.  

8. Informacja Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady Miejskiej za okres od 01 lutego 2020 r. 

do 31 sierpnia 2020 r. 

9. Ocena wdrażania i zaawansowania zadań ujętych w planie inwestycyjnym na 2020 rok. 
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10. Przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu Miasta i Gminy Syców za I-sze półrocze 

2020 r. 

11. Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XVI/123/2019 Rady Miejskiej 

z dnia 19 grudnia 2019 roku w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Miasta i Gminy 

Syców na rok 2020. 

12. Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Miasta i Gminy Syców na rok 

2020. 

13. Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Miasta i Gminy Syców do 

Stowarzyszenia Dolnośląska Organizacja Turystyczna. 

14. Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej przeprowadzenia 

kontroli wyjaśniającej. 

15. Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na dyrektorów szkół i 

przedszkoli w Mieście i Gminie Syców.  

16. Interpelacje i zapytania Radnych. 

17. Oświadczenia i komunikaty. 

18. Wolne wnioski. 

19. Zamknięcie obrad.  

 

Rada Miejska w Sycowie w obecności 13 Radnych: 13 głosami „za”, 0 głosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” przyjęła porządek XXV Sesji Rady Miejskiej  

w Sycowie. 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu) 

 

Ad 4) Przyjęcie protokołu z XXIV sesji Rady Miejskiej w Sycowie z dnia  

20 sierpnia 2020 r. 
Jarosław Walczak – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Sycowie 

Protokół był wyłożony w Biurze Rady oraz przesłany na e-mail do Państwa Radnych.  

 

Uwag do protokołu nie zgłoszono. 

 

Rada Miejska w Sycowie w obecności 13 Radnych: 13 głosami „za”, 0 głosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” przyjęła protokół z XXIV Sesji Rady 

Miejskiej w Sycowie z dnia 20 sierpnia 2020r. 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu) 

 

Ad 5) Informacja Burmistrza Miasta i Gminy Syców o pracach podejmowanych w 

okresie od 18 sierpnia 2020 r. do 21 września 2020 r. 
Pytań do złożonej informacji nie było. 

 
 (załącznik nr 5) 

 

Ad 6) Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Sycowie o pracach 

podejmowanych w okresie od 18 sierpnia 2020 r. do 21 września 2020 r. 
Pytań do złożonej informacji nie było. 

 (załącznik nr 6) 
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Ad 7) Informacja o rynku pracy na terenie powiatu oleśnickiego ze szczególnym 

uwzględnieniem Miasta i Gminy Syców.  
Waldemar Grzędziak – Dyrektor PUP w Oleśnicy 

Przedstawił informację o stanie bezrobocia, rynku pracy zarówno na terenie miasta i gminy 

Syców. Uzupełnił również informację o prace dla cudzoziemców, ochrony przedsiębiorców i 

pracowników w czasie COVID-19.  

(załącznik nr 7) 

 

Jarosław Walczak – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Sycowie 

Otworzył dyskusję.  

 

Mariusz Kramarz – Radny 

Zapytał, czy obcokrajowcy pracujący w PL nabywają prawa emerytalne? 

 

Waldemar Grzędziak – Dyrektor PUP w Oleśnicy 

Wyjaśnił, że nie jest to domeną Urzędu Pracy, ale postara się dowiedzieć i prześle informację 

na ten temat.  

 

Jarosław Walczak – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Sycowie 

Zapytał jeśli nie jest to tajemnicą, jakiej wysokości była pożyczka dla firm w przeliczeniu na 

osobę?  

 

Waldemar Grzędziak – Dyrektor PUP w Oleśnicy 

Wyjaśnił, że Urząd nie prowadzi takich obliczeń. Dodał przy tym, że przyznane kwoty są 

weryfikowane. Prawdopodobnie będzie u nas taka sprawa, gdzie ktoś chciał uzyskać 

nienależne świadczenie. Wkładamy, więc duży wysiłek, aby to kontrolować i sprawdzać. Na 

koniec dziękował radnym i władzom miasta za udaną współpracę i zapewniał, że Urząd stara 

się brać pod uwagę różne ich sugestie. Podkreślił jeszcze raz, że pracownicy Urzędu musieli 

włożyć duży wysiłek w związku z realizacją tarczy antykryzysowej i wykazali się 

rzetelnością i sumiennością. Ze względu na brak innych pytań podziękował władzom miasta 

bardzo dobrą współpracę, podziękował również swoim pracowniom  

 

Dariusz Maniak – Burmistrz Miasta i Gminy Syców 

Również podziękował za współpracę, a także wszystkim pracownikom Urzędu Pracy za pracę 

szczególnie w tym okresie pandemii i realizację zadań wynikających z nowych przepisów, że 

udało się wypłacić beneficjentom środki pomocowe.  

 

Ad 8) Informacja Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady Miejskiej za okres od 01 lutego 

2020 r. do 31 sierpnia 2020 r. 
Piotr Kwaśny – Sekretarz MiG Syców 

Przedstawił informację o wykonaniu uchwał w okresie od 01 lutego 2020 do 31 sierpnia 

2020r. 

(załącznik nr 8) 

 

Dyskusji w tym punkcie nie było. Pytań do złożonej informacji nie było.  
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Rada Miejska w Sycowie w obecności 13 Radnych: 13 głosami „za”, 0 głosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” przyjęła Informację Burmistrza o wykonaniu 

uchwał Rady Miejskiej za okres od 01 lutego 2020 r. do 31 sierpnia 2020 r. 

(załącznik nr 9) 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu) 

 

Ad 9) Ocena wdrażania i zaawansowania zadań ujętych w planie inwestycyjnym na 2020 

rok. 
Marek Grenda – Naczelnik Wydziału ITiI 

Przedstawił informację dotyczącą wdrażania i zaawansowania zadań inwestycyjnych 

przewidzianych na 2020r. 

(załącznik nr 11) 

 

Dariusz Maniak – Burmistrz MiG Syców 

Załącznik inwestycyjny już opiewa na kwotę ok. 14,5 mln zł, najwięcej w historii miasta i 

gminy. I to nie jest budżet wyborczy, lecz drugiego roku kadencji! Prawdopodobnie nie uda 

nam się zrealizować wszystkiego, ale nie wynika to z braku środków, lecz tego, że procedury 

uzgodnieniowe trwają czasami dłużej, niż byśmy chcieli i część zadań na pewno przejdzie na 

rok 2021. Podziękował przy tym radnym za to, że w uchwale budżetowej zdecydowali się 

wziąć kredyt w wysokości 2 mln i bardzo mocno postawić na inwestycje. Jak dodał, opłaciło 

się to, ponieważ gmina otrzymała duże dofinansowanie. 

 

Mariusz Kramarz – Radny  

Zaznaczył, że słusznie Pan Burmistrz ostatnio powiedział, że w kwestii murów obronnych do 

tej pory nic nie robiono. Dlatego powinniśmy co roku przeznaczać środki na ten cel, chociaż 

po kilka metrów w ciągu roku można je remontować.  

 

Dariusz Maniak – Burmistrz MiG Syców 

Zdecydowanie tak. Nałożenie siatki to było bardzo mocno działanie poprzedniej dyrekcji 

szkoły, która próbowała na siłę udowodnić, że funkcjonowanie obok tych murów będzie 

zagrażało zdrowiu i życiu dzieci. W 100% zgodzę się z radnym, że trzeba najbardziej 

niebezpieczne fragmenty murów zabezpieczyć w sposób należyty, ale też wyeksponować te 

fragmenty murów, którymi możemy się pochwalić, jak to jest w wielu innych miastach. 

Dodał jednak, że sprawa nie będzie łatwa i tania, skoro przez 30 lat nie zrobiono niczego w 

tym kierunku. 

 

Marek Malinowski – Przewodniczący Komisji Infrastruktury 

Przedstawił pozytywną opinię komisji infrastruktury.  

 

Rada Miejska w Sycowie w obecności 13 Radnych: 13 głosami „za”, 0 głosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” przyjęła Ocena wdrażania i zaawansowania 

zadań ujętych w planie inwestycyjnym na 2020 rok. 

 (głosowanie imienne stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu) 

 

Ad 10) Przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu Miasta i Gminy Syców za I-sze 

półrocze 2020 r. 
Bogumiła Solecka – Skarbnik MiG Syców 

Przedstawiła sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta i Gminy Syców za I-sze półrocze 

2020r.  Budżet na rok 2020 rok został uchwalony 19 grudnia 2019 r. W pierwszym półroczu 

roku 2020 budżet zmieniany był 28-krotnie w tym; uchwałami Rady Miejskiej 6-krotnie, 
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zarządzeniami Burmistrza Miasta i Gminy 22-krotnie. Zmiany wprowadzone zarządzeniami 

Burmistrza dotyczyły następujących sytuacji: 

- zmiany wysokości dotacji celowych - 9 zarządzeń, 

- rozwiązania rezerw - 7 zarządzenie, 

- przesunięcia planowanych wydatków w ramach upoważnienia – 6 decyzji. 

Część zmian budżetu dokonanych uchwałami Rady Miejskiej skutkowała zmianami planu 

przychodów i rozchodów. 

 Dochody w budżecie na 2020 rok uległy zwiększeniu o 3 378 950,87 zł natomiast po stronie 

wydatków budżet zwiększył się o kwotę 5 718 363,58 zł. Zmiany te skutkowały zmianą 

wyniku budżetu. W wyniku zmian budżetu w trakcie półrocza zwiększono przychody budżetu 

o 2 339 412,71 kwotę zł wolnymi środkami pozostającymi z rozliczenia na rachunku 

bankowym budżetu z rozliczenia roku 2019 (art. 217 ust.2 ufp).  

Na podstawie zrealizowanych w okresie sprawozdawczym dochodów i wydatków oraz 

przychodów i rozchodów osiągnięty został wynik finansowy w postaci nadwyżki budżetowej 

w wysokości 1 750 718,40 zł, przy planowanym deficycie 4 339 412,71 zł.  

Wynik operacyjny budżetu, stanowiący różnicę dochodami bieżącymi i wydatkami bieżącymi 

jest dodatni i wynosi 3 625 306,96 zł, przy planowanej dodatniej jego wartości w kwocie 

1 457 059,89 zł. pomiędzy oraz nadwyżki operacyjnej w wysokości z dotacji zewnątrz, 

dotacjami celowymi na oznaczone wydatki.. 

Dochody budżetu wykonane zostały w 47,4 % tj. 40 796 488,83 zł. Struktura dochodów 

budżetu Gminy Syców kształtowała się następująco:16 947  531,43 zł co stanowi 48,9 % są to 

dochody własne, takie jak: udziały w podatkach, dochody z podatków, wpływy z opłat, 

dochody ze sprzedaży mienia składników majątku gminy, natomiast 46,5 % są to dochody 

zewnętrzne: subwencja - kwota 8 444 384 zł oraz dotacje celowe  1 812 881,75 zł.   

Wykonując wydatki w kwocie ogółem 39 045 770,43 zł, wydano na wydatki bieżące                   

w wysokości 34 996 652,82 zł, co stanowi 45,1 %. Były to wydatki związane z utrzymaniem 

jednostek budżetowych (wynagrodzenia i składki od nich naliczane, wydatki związane 

realizacją zadań statutowych), dotacje dla innych jednostek organizacyjnych na ich 

działalność, świadczenia na rzecz osób fizycznych oraz obsługę długu.  

Na inwestycje wydano 4 049 117,61 zł (31,6% wydatków). Z zaplanowanych 44 zadań 

inwestycyjnych udało się zrealizować zaledwie 10. Corocznie dynamika wydatków 

majątkowych w II półroczu jest znacznie wyższa. Uwarunkowane jest to procedurami 

wyłaniania wykonawców jak i bardziej sprzyjającymi warunkami realizowania inwestycji        

w okresie letnim.  

 Najwięcej inwestycji prowadzonych było w dziale: 600 - transport i łączność 10 zadań),  

działy: oświata i wychowanie 8 zadań, gospodarka komunalna i ochrona środowiska 6 

zadań, kultura i ochrona dziedzictwa 8 zadań oraz kultura fizyczna po 7 zadań. W działach 

tych 

 6 zadań inwestycyjnych realizowanych jest przez fundusze sołeckie. Natomiast najwięcej 

środków finansowych zaplanowano na  w dziale transport i łączność ( 5 515 301 zł)  

Rezerwy w kwocie 1 300 000 zł zostały rozwiązane w 29,2 %. Pozostało 920 043 zł 

nierozwiązanej rezerwy. Na walkę z COVID-19 wydatkowano 189 045 zł środki pochodziły z  

rezerwy. 

Na koniec okresu sprawozdawczego należności wymagalne Gminy wynosiły 7 691 913,17 zł.  

W porównaniu do tego samego okresu roku 2019 należności wymagalne wzrosły o kwotę 

737 804,17 zł, w tym zaległości z tytułu podatków i opłat wzrosły o kwotę 272 512,41 zł, 

wzrosły: zaległości alimentacyjne o kwotę 220 456,03 zł, opłaty za odbiór nieczystości  
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o 89 698,32 zł, z tytułu najmu i dzierżawy składników majątkowych oraz opłat z tytułu 

użytkowania wieczystego o kwotę 157 343,53 zł,  zmniejszyły się należności z tytułu dostaw 

towarów i usług o kwotę 2 206,12 zł. Wzrost zaległości spowodowany jest trudnościami 

 w ich egzekwowaniu. Największym problem dla gminy jest ściągalność zaległości 

cywilnoprawnych głównie od dłużników alimentacyjnych.  

Gmina posiada na koniec okresu sprawozdawczego 7 691 913,17 zł należności wymagalnych, 

 w tym z tytułu: 

• zaległości z podatków i opłat (z odsetkami) - 1 859 019,08 zł, 

• zaległości z tytułu najmu i dzierżawy i przekształcenia prawa użytkowania 

wieczystego w prawo własności (z odsetkami) - 2 502 417,72 zł, 

• zaległości za dostawy towarów i usług – 1 449,77 zł 

• zaległości od dłużników alimentacyjnych – 3 074 177,40 zł, 

• zaległości z tytułu opłat za odbiór śmieci – 254 849,20 zł 

 

Na dzień 30.06.2020 r. gmina nie posiadała zobowiązań wymagalnych, natomiast 

zobowiązania z tytułu długu publicznego (kredyty długoterminowe) zamknęły się kwotą       

19 700 000 zł. 

Zobowiązania gminy z tytułu kredytów na początek roku wynosiły 20 700 000 zł.  

W roku 2020 zaplanowano rozchody – spłata kredytów - w wysokości 3 400 000 zł.   

W okresie sprawozdawczym spłacono zobowiązania w wysokości 2 000 000 zł kredytu 

zaciągniętego w tym: 1 500 000 zł rat kapitałowych w BS Namysłów oraz 500 000 zł rat 

kapitałowych w BGK. Przychody określone zostały w wysokości 5 400 000 zł i przeznaczone 

zostaną na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu zaciągniętych kredytów oraz 

finansowanie planowanego deficytu. W okresie sprawozdawczym została uruchomiona 

transza kredytu w wysokości 1 000 000 zł. Zadłużenie na koniec okresu sprawozdawczego 

wyniosło 19 700 000 zł. Gmina posiada zobowiązania wobec następujących instytucji: BS 

Namysłów kwota 8 600 000 zł, BS w Kobierzycach 6 600 000 zł oraz w BGK 4 500 000 zł.  

Strona przychodów zwiększyła się o kwotę 2 339 412,71 zł, z wolnych środków, jako 

nadwyżki środków pieniężnych na rachunku budżetu wynikającej z rozliczenia kredytów  

i pożyczek 2019 r.  

Przy realizacji budżetu zostały zachowane relacje wynikające z zapisów art.243 ust. 1 ustawy 

o finansach publicznych.  

 

Analiza wykonania budżetu za I półrocze przebiegała zgodnie z planem. Pomimo, iż 

wykonanie dochodów własnych w I półroczu jest zadawalające, należy uwadze to, że  plan  

dochodów oparty jest na prognozie, która  niesie wiele niewiadomych i wymaga stałego 

monitoringu i podejmowania działań w celu optymalnego wykonania  założonego planu. 

Ważne jest ograniczenie przyrostu wydatków bieżących. Stanowi to jednak duże wyzwanie  

dla budżetu Gminy w kontekście wysokiego w nich udziału wydatków obligatoryjnych. 

Stopień zaawansowania realizacji przedsięwzięć w WPF 

I. Stopień zaawansowania realizacji przedsięwzięć: 

Wykaz przedsięwzięć na rok 2020 ujętych w WPF obejmuje: 

1. Limit wydatków na przedsięwzięcia ogółem –                            9 908 665,48 zł 

- wydatki bieżące               1 498 043,98 zł, 

- wydatki majątkowe              8 410 621,50 zł. 
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Przedsięwzięcia przyjęte w wieloletniej prognozie finansowej na lata 2020-2027 

- w ramach wydatków bieżących: 

II. Wydatki na programy, projekty lub zadania pozostałe: 

I. Wydatki na programy, projekty lub zadania związane z programami realizowanymi 

 z udziałem środków, o których mowa w art.5 ust.1 pkt2 i 3, ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. 

o finansach publicznych z tego: 

1. Przedsięwzięcie pn. "Akademia jutra" realizowane przez Szkołę Podstawową nr1  

w Sycowie. Wartość projektu łącznie wynosi 391 438,75 zł z czego dofinansowanie ze 

środków europejskich w okresie trzyletnim wynosi  350 317,93 zł, natomiast dotacja celowa z 

budżetu państwa stanowi kwotę 41 120,82 zł. Limit środków na rok 2020 został określony w 

wysokości 141 497,48 zł, w okresie sprawozdawczym wydanych zostało 51 821,19 zł.  

2. Przedsięwzięcie „Nowe przedszkola w Gminie Syców”. Celem projektu jest zapewnienie 

równego dostępu do wysokiej jakości edukacji przedszkolnej 75 dzieci  

w wieku przedszkolnym gminy Syców poprzez utworzenie nowych miejsc, podniesienie 

kompetencji 60 dzieci oraz doskonalenie kompetencji/kwalifikacji  

4 nauczycieli do 30.06.2021 r. Projekt realizowany będzie w dwóch nowopowstających 

przedszkolach: w Sycowie i Drołtowicach w okresie 2020-2021. Całkowita wartość projektu 

finansowanego w ramach projektu Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa  

3. Rewitalizacja ulic ul. Kościelnej i Młyńskiej wraz z przyległą infrastrukturą 

przestrzeni publicznej.  

Usługa zabezpieczenia finansowania umowy związanej z monitorowaniem oraz rozliczaniem 

dofinansowania projektu z Regionalnego Programu Operacyjnego dla Województwa 

Dolnośląskiego na lata 2014-2020. Limit wydatków na przedsięwzięcie wynosi 44 000 zł. W 

okresie sprawozdawczym zostały wydatkowane środki w kwocie 6 150 zł. 

- w ramach wydatków majątkowych: 

I. Wydatki na programy, projekty lub zadania związane z programami realizowanymi  

z udziałem środków, o których mowa w art.5 ust.1 pkt2 i 3, ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. 

o finansach publicznych, tego: 

1. Rewitalizacja ulic Kościelnej i Młyńskiej w Sycowie waz z przyległą infrastrukturą 

publiczną - Poprawa jakości i atrakcyjności publicznej przestrzeni miejskiej, efektem której 

będzie aktywizacja społeczna i gospodarcza niniejszego obszaru, dzięki kompleksowej 

rewitalizacji infrastruktury zdegradowanej części miasta. Limit wydatków na wprowadzone 

do budżetu na lata 2019-2020, przedsięwzięcie szacowany jest na kwotę 5 260  000 zł.  Na 

rok 2020 limit wynosi 3 187 350 zł. W okresie sprawozdawczym wydatkowano środki w 

kwocie 2 475 019 zł 

2. Modernizacja systemów grzewczych oraz instalacja OZE na obszarze gminy Syców w 

celu zwiększenia aktywności energetycznej mieszkańców. 
Przedsięwzięcie polega na modernizacji systemów grzewczych obejmujących wymianę 

wysokoemisyjnych źródeł ciepła, instalację źródeł ciepła opartych na OZE (np. pomp ciepła) 

lub instalację kotłów spalających biomasę czy paliwa gazowe..  Łączne nakłady finansowe 

wynoszą 2 032 983,50 zł, z czego nakłady na wydatki bieżące 149 383,50 zł, natomiast 

nakłady na wydatki majątkowe 1 883 600 zł. W roku 2020 limit wydatków wynosi 1 770 584 

zł. Zadanie realizowane będzie w okresie dwuletnim, szacunkowe zakończenie projektu - 

czerwiec 2021 roku. W okresie sprawozdawczym nie zostały wydatkowane środki na 

przedsięwzięcie.   
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II. Wydatki na programy, projekty lub zadania pozostałe: 

1. Administrowanie zasobem mieszkaniowym gminy – zapewnienie ciągłości 

administrowania zasobami gminy. Zadanie obejmuje okres 2019-2021, w roku 2020 

zaplanowane zostały wydatki w kwocie 375 000 zł. W okresie sprawozdawczym 

wydatkowano środki w kwocie 176 803,86 zł. 

2. Program pn. „Opracowanie MPZP" - mający na celu zachowanie ładu 

przestrzennego obejmujący lata 2015-2021 – łączne nakłady finansowe szacuje się na 

kwotę 549 936 zł. W roku 2020 zaplanowane zostały środki w kwocie 116 907 zł.  

W okresie sprawozdawczym wydatkowano środki w kwocie 13 877,38 zł. 

3.  Odprowadzanie wód opadowych i roztopowych ujmowanych przez urządzenia 

kanalizacyjne. W budżecie na rok 2020 zaplanowano 230 000 zł. W okresie 

sprawozdawczym wydatkowano środki w kwocie 62 593,68 zł. 

II. Wydatki na programy, projekty lub zadania związane z umowami partnerstwa publiczno - 

prywatnego, z tego:  

W roku sprawozdawczym Gmina nie przewiduje przedsięwzięć z udziałem w/w środków 

III. Wydatki na programy, projekty lub zadania pozostałe. 

1. Utrzymanie projektu – modernizacja oczyszczalni ścieków – utrzymanie projektu. 

Przedsięwzięcie realizowane jest od roku 2012, zakończenie w roku 2021. Całkowita 

wartość projektu wynosi 3 131 620 zł,  w roku 2020 jest to kwota 313 162 zł. 

 W okresie sprawozdawczym środki zostały przekazane na wyodrębniony rachunek 

bankowy. 

2. Współudział w przebudowie drogi wojewódzkiej nr 449 w zakresie budowy ciągu 

pieszo rowerowego w m. Syców wraz z budową kanalizacji deszczowej przy  

ul. Kaliskiej.  

Szacowny okres realizacji inwestycji to okres 2 letni (2019-2020). Całkowita wartość 

projektu wynosi 922 526 zł,  w roku 2020 kwota przeznaczona na przedsięwzięcie 

wynosi 822 526 zł. W okresie sprawozdawczym nie zostały wydatkowane środki na 

przedsięwzięcie.   

3. Remont drogi nr 448 w m. Działosza w zakresie modernizacji jezdni  

i jednostronnie pobocza.  

Projekt realizowany jest w latach 2019-2020. Całkowita wartość projektu wyniesie 

697 000 zł. W roku 2020 planowana kwota wynosi 697 000 zł, z czego szacowna 

pomoc rzeczowa udzielona przez Województwo Dolnośląskie wynosi 506 400 zł.  

W okresie sprawozdawczym nie zostały wydatkowane środki na remont. 

4. Wykonanie chodnika w drodze powiatowej nr 1499D w m. Stradomia 

Wierzchnia 

Zadanie realizowane jest wraz ze starostwem oleśnickim i obejmuje okres 2019-2020. 

Całkowity koszt inwestycji wynosi 110 000 zł. W roku 2020 Gmina udzieli pomocy 

finansowej w kwocie 100 000 zł. W okresie sprawozdawczym nie zostały 

wydatkowane środki na przedsięwzięcie. 

5. Budowa świetlicy wiejskiej w Stradomi Wierzchniej.  
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Projekt realizowany jest w latach 2019-2021. Całkowita wartość projektu wyniesie  

1 520 000 zł,  w roku 2020 jest to kwota 1 520 000 zł. W okresie sprawozdawczym 

wydatkowano środki w kwocie 690 807 zł. 

6. Przebudowa drogi wojewódzkiej nr 448 na terenie Gminy Syców w zakresie 

budowy chodnika wraz z częściowa kanalizacją deszczową w m. Drołtowice – 

etap I”. 

Zadanie dotyczy wykonania dokumentacji projektowej budowy chodnika  

w Drołtowicach. Przedsięwzięcie realizowane jest na mocy porozumienia  

z Województwem Dolnośląskim. Budżet na realizację zadnia wynosi 120 000 zł,  

a realizacja planowana jest w roku następnym.  

Dodała, że sprawozdanie to można uznać za zadowalające, aczkolwiek mogą budzić 

wątpliwości zmniejszające się wpływy z podatku dochodowego od osób fizycznych. Musimy 

też mieć na uwadze wzrastające wydatki bieżące. Związane jest to z pandemią, a także 

wieloma wydatkami, które są nakładane na gminę i stają się wydatkami obligatoryjnymi. Jest 

także wiele przedsięwzięć, które nie mieszczą się w zakresie jednego roku. Opinia RIO o 

przebiegu wykonania budżetu pozytywna. 

(załącznik nr 13) 

 

Dyskusji w tym punkcie nie było.  

 

Agnieszka De Falco – Kuczyńska – Przewodnicząca Komisji Budżetowej 

Przedstawiła pozytywną opinię komisji budżetowej.  

 

Marzena Guder – Przewodnicząca Komisji Społecznej 

Przedstawiła pozytywną opinię komisji społecznej. 

 

Marek Malinowski – Przewodniczący Komisji Infrastruktury 

Przedstawił pozytywną opinię komisji infrastruktury. 

 

Danuta Nowicka – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej 

Przedstawiła pozytywną opinię komisji rewizyjnej.  

 

Kazimierz Mieszała – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Przedstawił pozytywną opinię komisji skarg, wniosków i petycji.  

 

 Rada Miejska w Sycowie w obecności 13 Radnych: 13 głosami „za”, 0 głosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” przyjęła sprawozdanie z wykonania budżetu 

Miasta i Gminy Syców za I-sze półrocze 2020 r. 

 (głosowanie imienne stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu) 

 

Ad 11) Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XVI/123/2019 Rady 

Miejskiej z dnia 19 grudnia 2019 roku w sprawie wieloletniej prognozy finansowej 

Miasta i Gminy Syców na rok 2020. 
Bogumiła Solecka – Skarbnik MiG Syców 

Przedstawiła projekt uchwały wraz z jej uzasadnieniem.  

(załącznik nr 15) 

Dyskusji w tym punkcie nie było.  
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Agnieszka De Falco – Kuczyńska – Przewodnicząca Komisji Budżetowej  

Przedstawiła pozytywną opinię komisji budżetowej.  

 

Rada Miejska w Sycowie w obecności 13 Radnych: 13 głosami „za”, 0 głosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” przyjęła Uchwałę nr XXV/210/2020  

w sprawie zmiany uchwały nr XVI/123/2019 Rady Miejskiej z dnia 19 grudnia 2019 roku w 

sprawie wieloletniej finansowej Miasta i Gminy Syców na 2020 rok.  

(załącznik nr 16) 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu) 

 

Ad 12) Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Miasta i Gminy Syców 

na rok 2020. 
Bogumiła Solecka – Skarbnik MiG Syców 

Przedstawiła projekt uchwały wraz z jej uzasadnieniem.  

(załącznik nr 18) 

Dyskusji w tym punkcie nie było.  

 

Agnieszka De Falco – Kuczyńska – Przewodnicząca Komisji Budżetowej 

Przedstawiła pozytywną opinię komisji budżetowej.  

 

Rada Miejska w Sycowie w obecności 13 Radnych: 13 głosami „za”, 0 głosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” przyjęła Uchwałę nr XXV/211/2020  

w sprawie zmiany budżetu Miasta i Gminy Syców na rok 2020. 

(załącznik nr 19) 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu) 

 

Ad 13) Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Miasta i Gminy Syców do 

Stowarzyszenia Dolnośląska Organizacja Turystyczna. 
Dariusz Maniak – Burmistrz Miasta i Gminy Syców 

Przedstawił projekt uchwały wraz z jej uzasadnieniem.  

(załącznik nr 21) 

Radna Agnieszka De Falco-Kuczyńska opuściła posiedzenie, od tej pory w obradach bierze 

udział 12 Radnych. 

 

Dyskusji w tym punkcie nie było.  

 

Radna Agnieszka De Falco-Kuczyńska wróciła na posiedzenie, od tej pory w obradach bierze 

udział 13 Radnych.  

 

Agnieszka De Falco – Kuczyńska – Przewodnicząca Komisji Budżetowej 

Przedstawiła pozytywną opinię komisji budżetowej.  

 

Rada Miejska w Sycowie w obecności 13 Radnych: 13 głosami „za”, 0 głosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” przyjęła Uchwałę nr XXV/212/2020  

w sprawie przystąpienia Miasta i Gminy Syców do Stowarzyszenia Dolnośląska Organizacja 

Turystyczna.  

(załącznik nr 22) 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu) 
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Ad 14) Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej 

przeprowadzenia kontroli wyjaśniającej. 
Jarosław Walczak – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Sycowie 

Przedstawił projekt uchwały wraz z jej uzasadnieniem.  

(załącznik nr 24) 

 

Mariusz Kramarz – Radny 

Zapytał, jaki będzie tryb postępowania, czy w trybie ustawy o samorządzie gminnym czy 

KPA? 

 

Mateusz Nogala – Radca Prawny 

Odpowiedział, że postępowanie będzie prowadzone w trybie ustawy o samorządzie gminnym, 

które jest powiązanie z trybem administracyjnym. Chodzi tutaj wyłącznie o wyjaśnienie 

najważniejszych kwestii, czyli zwrócenie się do spółki komunalnej, aby udzieliła niezbędnych 

informacji. Następnie najprawdopodobniej pan radny zostanie poproszony o wyjaśnienia. 

Komisja Rewizyjna przedstawi państwu później wnioski, także na tym ma polegać to 

postępowanie wyjaśniające. Zapytał, czy radny jest usatysfakcjonowany taką odpowiedzią.  

 

Mariusz Kramarz – Radny 

Zapytał czy to postępowanie wyjaśniające jest prowadzone w ogóle w trybie fakultatywnym 

czy urzędowym.  

 

Mateusz Nogala – Radca Prawny  

Wyjaśnił, że będzie to oczywiście w trybie fakultatywnym. Państwo muszą mieć tylko 

wiedzę, czy rzeczywiście doszło do naruszenia przedmiotowego przepisu, o którym 

wspomniał pan przewodniczący. Dopiero po przeprowadzonej analizie i wnioskach, które 

przedstawi komisja będą państwo mogli podjąć dalsze działania. Także tak naprawdę to 

postępowanie prowadzone jest po to, żeby państwu ułatwić następne działania, o ile będą 

oczywiście konieczne, bo tutaj nie przesądzamy, jakie będą wnioski Komisji Rewizyjnej. 

Jednakże, jeżeli komisja przedstawi pewnego rodzaju wnioski to wskaże, jakie powinny 

zostać podjęte w tym momencie kroki. 

 

Mariusz Kramarz – Radny 

Zapytał jak takie postępowanie może się zakończyć.  

 

Mateusz Nogala – Radca Prawny 

Objaśnił, że Komisja Rewizyjna przedstawi tylko i wyłącznie wnioski. Wszystko zależy,  

w jaki sposób będzie to rozstrzygnięte. Mogą być wnioski, które będą wskazywały, że nie 

doszło do naruszenia wskazanego przepisu, a jeżeli doszło do naruszenia to niestety ustawa 

przewiduje konsekwencje w postaci podjęcia przez państwa uchwały w sprawie wygaśnięcia 

mandatu radnego.  

 

Rada Miejska w Sycowie w obecności 13 Radnych: 12 głosami „za”, 0 głosami 

„przeciw” oraz 1 głosem „wstrzymującym się” przyjęła Uchwałę nr XXV/213/2020  

w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej przeprowadzenia kontroli wyjaśniającej.  

(załącznik nr 25) 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu) 
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Ad 15) Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na dyrektorów szkół 

i przedszkoli w Mieście i Gminie Syców.  
Kazimierz Mieszała – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Przedstawił stanowisko komisji skarg, wniosków i petycji rekomendując Radzie Miejskiej o 

uznaniu skargi za zasadną.  

(załącznik nr 27) 

 

Dyskusji w tym punkcie nie było. 

 

Rada Miejska w Sycowie w obecności 13 Radnych: 13 głosami „za”, 0 głosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” przyjęła Uchwałę nr XXV/214/2020  

w sprawie rozpatrzenia skargi na dyrektorów szkół i przedszkoli w Mieście i Gminie Syców.  

(załącznik nr 28) 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu) 

 

Ad 16) Interpelacje i zapytania Radnych. 
Marzena Guder – Przewodnicząca Komisji Społecznej 

Złożyła ustną interpelację w sprawie odnowienia i odświeżenia pasów drogowych, z uwagi na 

bezpieczeństwo społeczeństwa.  

 

Łukasz Schönfelder – Radny 

Zapytał, czy zgłoszenie o usterce przy ul. Oleśnickiej zostało zgłoszone do powiatu? Czy 

zostało coś w tej sprawie już zrobione?  

 

Artur Drzyzga – Wiceburmistrz Miasta i Gminy Syców 

Wyjaśnił, że sprawa ta została zgłoszona już do powiatu, ale wciąż czekamy na odpowiedź.  

 

Ad 17) Oświadczenia i komunikaty. 
Brak. 

 

Ad 18) Wolne wnioski. 
Brak. 

 

Ad 19) Zamknięcie obrad. 
Jarosław Walczak – Wiceprzewodniczący Miasta i Gminy Syców  

Stwierdził wyczerpanie porządku obrad i o godzinie 16:30 zamknął XXV Sesję Rady 

Miejskiej w Sycowie słowami „Zamykam XXV Sesję Rady Miejskiej w Sycowie”. 

 

Na tym protokół zakończono. 

Wiceprzewodniczący  

Rady Miejskiej w Sycowie 

 

Jarosław Walczak 

Protokół sporządziła:  

Magdalena Książyk 


